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SLOVENSKO / EU: Stretnutie slovenských intelektuálov združených vo Vlasteneckom
inštitúte Petra Šveca. 

V sobotu 16.3. 2024 sa uskutočnilo XI. stretnutie špičkových slovenských intelektuálov združených
vo Vlasteneckom inštitúte Petra Šveca. Premiérovo sa uskutočnilo na východe Slovenska, v
Košiciach. V hoteli Centrum sa zišlo 36 účastníkov, medzi nimi mnoho akademikov z Košíc a Prešova.
Prítomní boli aj dvaja emeritní predsedovia SNS Jozef Prokeš a Víťazoslav Moric.

Hlavnou témou boli dvoje voľby, ktoré máme pred dverami: Dve kolá prezidentských volieb a voľby
do Európskeho parlamentu. Stretnutia sa zúčastnil aj Miroslav Jureňa, manažer prezidentskej
volebnej kampane Štefana Harabina. Od neho sa účastníci dozvedeli aj niektoré diskrétne informácie
zo zákulisia volebnej kampane. Veľmi zaujímavá bola časť analýzy, podľa ktorej sa nám opakovane a
cielene podsúva „Systém dvoch koňov“: Fico-Kiska, Ševčovič-Čaputová a teraz do tretice Pellegrini-
Korčok. Zámerne sa tým vytvára ilúzia bezvýznamnosti ostatných kandidátov.

Jozef Prokeš vyslovil myšlienku, že volič za plentou by sa nemal rozhodovať podľa toho, čo ktorý
kandidát povedal, alebo akým imidžovým prvkom sa prezentuje, ale mal by si položiť otázku: „Čo od
prezidenta očakávam?“ A vyberať kandidáta podľa odpovede na túto otázku. Pozoruhodná bola
právna analýza JUDr. Adriany Krajníkovej, podľa ktorej platná legislatíva nedovoľuje predsedovi
parlamentu kandidovať na post hlavy štátu.

Chystá sa 18.3. podať podnet na generálnu prokuratúru v tomto duchu. V diskusii zaznel zaujímavý
postreh o imidžových okuliaroch Ivana Korčoka: Sú identické, aké nosí český premiér Peter Fiala.
Korčok tým demonštruje svoj čechoslovakizmus, taký typický pre bratislavskú „kaviareň“. V
súvislosti s vyjadreniami ako bulvár a tzv. mainstream ovplyvňujú nadchádzajúce voľby, bola
pozoruhodná myšlienka V. Morica, že „moc médií je nemoc občana“. Práve týmto je možné vysvetliť
vysoký stupeň rezistencie našich občanov na manipulatívne masmediálne techniky.

Naši občania ešte nie sú tak veľmi nemocní.
V diskusii k voľbám do Europarlamentu vystúpil známy košický lekár MUDr. Andrej Janco, ktorý
figuruje na kandidátke Republiky. Doteraz naši občania tieto voľby brali na ľahkú váhu a masívne ich
ignorovali. Teraz je však potrebné, aby sa ich ľudia zúčastnili, musíme ich presvedčiť o potrebe ísť k
volebným urnám, pretože v bruselskej centrále EÚ sa rodí veľa kontraverzných a diskutabilných
rozhodnutí. Viacerí vyzdvihli možný vplyv konfliktu Ukrajina-Rusko.

Jeho vývoj môže dramaticky zasiahnuť do eurovolieb, pretože má oveľa rozsiahlejšie pozadie, ako sa
zdá na prvý pohľad. Večný rebel V. Moric diskusiu o eurovoľbách zakončil bonmotom: „Z Európskej
únie bude potrebné odísť, aby Európa mohla zostať krásna.“

Vo všeobecnej diskusii viacerí prítomní s uspokojením konštatovali, že legislatívny návrh
Ministerstva kultúry o transformácii RTVS na Slovenskú televíziu a rozhlas so skratkou STAR, je
principálne identický s návrhom, ktorý vzišiel na pôde Vlasteneckého inštitútu a bol široko
publikovaný v slovenskej aj českej alternatíve, ktorú tiež zaujal. VIPŠ tak preukazuje a dokazuje
svoju intelektuálnu silu a vplyv na formátovanie myšlienkového prostredia v Slovensku aj v Česku.
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